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Komisji Obrony Narodowej (nr 115)
17 stycznia 2019 r.
Komisja Obrony Narodowej, obradująca pod przewodnictwem posła Michała 
Jacha (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2019 r.

W posiedzeniu udział wzięła Emilia Kunikowska asystentka przewodniczącego Komisji.

W posiedzeniu  udział  wzięli  pracownicy  Kancelarii  Sejmu: Michał Madaj, Jacek Zientarski  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Michał Jach (PIS):
Szanowni  państwo,  otwieram  posiedzenie  Komisji  Obrony  Narodowej.  Porządek 
naszego posiedzenia dziś przewiduje rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres  
od 1 stycznia do 30 czerwca bieżącego roku. Stwierdzam kworum oraz przyjęcie proto-
kołu z posiedzenia nr 114 Komisji wobec niewniesienia do niego zastrzeżeń.
Temat dzisiejszego posiedzenia związany jest z regulaminowym wymogiem uchwale-

nia planu pracy Komisji. Przygotowaliśmy projekt planu w sekretariacie. Zastosowali-
śmy się do sugestii posłów i resortu obrony, które do nas napłynęły. Projekt został prze-
słany państwu pocztą elektroniczną.
Otwieram dyskusję. Czy są uwagi? Pan poseł Wojtkiewicz zgłasza się z propozycją.

Poseł Michał Wojtkiewicz (PiS):
Panie  przewodniczący,  szanowni  koleżanki  i koledzy,  mam  zaszczyt  zaprosić  państwa 
na posiedzenie wyjazdowe w imieniu Zakładów Mechanicznych „Tarnów” – to zbrojeniówka 
– ze względu na fakt, że wiele nowych rzeczy robi się tam dla wojska. Dyrekcja skierowała 
pismo do naszej Komisji, zapraszając nas do odwiedzin. Jest co oglądać. Zakład jest wspa-
niale odbudowany. Jest się czym pochwalić. Chcą, aby państwo posłowie zostali wynagrodzeni 
za to, co robią dla Tarnowa w formie tych zaprosin, które przekazuje w imieniu dyrekcji. 
Pismo zostało wysłane. Bardzo proszę o przystanie na tę propozycję.

Przewodniczący poseł Michał Jach (PIS):
Jeśli nie będzie protestów, oczywiście wpiszemy to do planu pracy. Rozumiem, że zarząd 
każdemu uczestnikowi posiedzenia zaordynuje  jeden moździerz. Proszę bardzo, pan 
poseł Leszek Ruszczyk. 

Poseł Leszek Ruszczyk (PO-KO):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, zaproponowałbym wizytację lub posiedzenie 
Komisji w Polskiej Grupie Zbrojeniowej. Obejmuje ona około 60 podmiotów i to chyba 
najpoważniejszy dostawca uzbrojenia i wyposażenia wojska. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Michał Jach (PIS):
Dziękuję. To ma być wizytacja czy posiedzenie?

Poseł Leszek Ruszczyk (PO-KO):
Proponowałbym wizytę w siedzibie w Radomiu.

Przewodniczący poseł Michał Jach (PIS):
Rozumiem. Zapisujemy. Proszę bardzo, pan poseł Wojciech Buczak.

Poseł Wojciech Buczak (PiS):
Dziękuję. Panie przewodniczący, szanowni członkowie Komisji, mam propozycję, ale nie wiem, 
kiedy konkretnie wpisać ją do planu pracy, w którym miesiącu. Wynika to z prośby Świato-
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wego Związku Żołnierzy Armii Krajowej. Odbyłem spotkanie z sekretarzem tego związku. 
Chcieliby porozmawiać w gronie komisyjnym o systemowej współpracy między parlamentem, 
Ministerstwem Obrony Narodowej i związkiem. Być może udział mogłyby wziąć też inne 
organizacje kombatantów. Dlatego proponuję wpisanie tego jako wynik prac bieżących Komi-
sji. Chodzi o spotkanie z tym związkiem, poszerzone być może również o inne – na temat 
systematycznej współpracy organizacji kombatanckich z parlamentem i MON.

Przewodniczący poseł Michał Jach (PIS):
Panie pośle, proszę podyktować temat posiedzenia do sekretariatu. Czy są jeszcze jakieś 
pytania? Bardzo proszę.

Poseł Adam Cyrański (niez.):
Panie przewodniczący, chciałbym odwołać się historycznie do tego, co powiedział pan 
poseł Wojtkiewicz. Pewnie uzgodnię to z kierownictwem zakładów MESKO S.A w Skar-
żysku- Kamiennej. Tam odbyła się nasza pierwsza wizyta w fabryce, która w mojej oce-
nie ma najwyższy poziom technologiczny w Polsce,  jeśli chodzi o uzbrojenie. Zmieniło 
się w międzyczasie kierownictwo. Proszę o wizytę studyjną, aby zobaczyć, co zmieniło 
się w fabryce przez 4 lata i jak rozwija się produkcja. 

Przewodniczący poseł Michał Jach (PIS):
Zapisujemy. Zobaczymy jak będzie później z realizacją. Proszę bardzo, pan poseł Kaleta.

Poseł Piotr Kaleta (PiS):
Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. Mam pytanie techniczne. Czy istnieje możli-
wość uzupełnienia tego porządku w sytuacji, gdy pojawi się coś nadzwyczajnego? Mam 
na myśli przede wszystkim posiedzenia wyjazdowe.

Przewodniczący poseł Michał Jach (PIS):
Oczywiście. Od tego jest Prezydium i można inne tematy wprowadzać. Jest też możli-
wość wynikająca z art. 152 regulaminu Sejmu. Nawet jeśli Prezydium tego nie uzgodni, 
określona liczba posłów może zażyczyć sobie posiedzenia Komisji na określony temat. 
Pani poseł Siarkowska. 

Poseł Anna Maria Siarkowska (PiS):
Chciałam zadać pytanie odnośnie do planu pracy. Przyznam szczerze, że nie zgłaszałam 
żadnych dodatkowych tematów na obecne półrocze z prostej przyczyny. Tematy, które 
były zaplanowane na pierwsze półrocze naszej kadencji, nie zostały zrealizowane. Mówię 
o tym,  o czym mówiłam na poprzednim  posiedzeniu,  gdy  uzgadnialiśmy  plan  pracy 
na drugie półrocze 2018 – o temacie wojsk specjalnych i reformy wojsk specjalnych. Pan 
przewodniczący deklarował, że ten temat będzie zrealizowany w pierwszej kolejności. 
Nie doczekaliśmy się niestety na realizację tego punktu, a to jeden z bardziej newralgicz-
nych obszarów, w których musimy podjąć pilne działania. Bardzo proszę, aby Komisja 
Obrony Narodowej zwróciła uwagę na ten punkt, który był zaplanowany na pierwsze 
półrocze już w 2015 roku i nie doczekał się do tej pory realizacji. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Michał Jach (PIS):
Mamy w planie w maju rozpatrzenie informacji ministra obrony narodowej na temat 
głównych wyzwań i kierunków rozwoju wojsk specjalnych oraz ich zdolności rozpoznaw-
czo-wywiadowczych. To będzie posiedzenie zamknięte. Możemy ewentualnie pomyśleć, 
aby to przesunąć,  jeśli pani poseł na tym bardzo zależy. W planie mamy 11 tematów, 
a posiedzeń Komisji jest trochę mniej. Trzeba mieć świadomość, że nie zawsze wystarczy 
czasu, aby zrealizować cały program.
Proszę państwa, w związku z tym, że nie ma więcej zgłoszeń i chętnych, proponuję 

przyjęcie planu Komisji Obrony Narodowej wedle projektu, który został państwu dostar-
czony, wraz tymi trzema propozycjami wynikającymi z dyskusji. Jeśli nie usłyszę sprze-
ciwu, stwierdzę że Komisja przyjęła plan pracy.
Dziękuję państwu serdecznie. Zamykam posiedzenie Komisji. Pragnę jeszcze poinfor-

mować, że za kilka dni plan pracy pojawi się na stronie naszej Komisji.


